

Referat af bestyrelsesmøde den 27. april 2025 kl. 10

Afholdt: Nyborg Idræts- & Fritidscenter, Storebæltsvej 13–15, 5800 Nyborg

Afbud: Se pkt. 2.

Emner: Oplæg til emner til dagsordenen, sendes til Morten

Deltagere: Morten Holm-Nielsen, formand
Jan Jager, næstformand
Eva Kartholm, økonomiansvarlig (referat)
Torben Hviid, breddeansvarlig
Gunhild Brynning, eliteansvarlig
Claus Andersen
Bjarne Strandby
Kenneth Stick

Forud for det formelle møde adresserede Morten to aktuelle udfordringer:

- I. Arbejdsformen i bestyrelsen og behovet for en forretningsorden
- II. Den generelle tone i forbundet, sådan som den har udfoldet sig op mod forbundsmødet

Ad. I – Der var enighed om, at vi beder DIF om at bistå bestyrelsen med at udarbejde en forretningsorden og i øvrigt – hvis det bliver nødvendigt – at fungere som konfliktmægler.

Ad. II – Der skal udarbejdes et etisk kodeks. Der faldt de bemærkninger, at vi:

- Dels skal inddrages mange klubfolk sammen med et par bestyrelsesmedlemmer, så der er gennemsigtighed og medinddragelse
- Dels skal høre GymDanmark om de har haft effekt af at lave deres og
- Dels skal have bedre styr på det interne jfr. I, før vi går i gang. Ellers drukner vi i organisatoriske opgaver.

DAGSORDEN/REFERAT

1. Udsendte referater

Ingen bemærkninger til referatet som dermed er godkendt.

1.1 Tidligere bestyrelsesmøder

Ingen bemærkninger.

1.2 F.U.

1.3 Ændringer/tilføjelser til mødets dagsorden

Tilføjet som ønsket.

2. Orientering (ved formanden)

Brian Mühldorff (suppleant) deltager i en periode ikke i bestyrelsesmøderne på grund af arbejdsmæssig travlhed.

2.1 DIF / DOK

DIFs årsmøde den 2.-3. maj

Morten, Jan og Eva deltager på årsmødet.

DIFs årsmøde skal behandle et forslag om at bakke op om World Games – vi er underskrivere på forslaget. DIFs bestyrelse kan ikke bakke forslaget op, og vores engagement i forslaget er ikke så vigtigt for bueskydning længere, da compound nu er på OL-programmet.

Triatlon DK har også foreslået DIF at støtte ikke-Team-Danmark-forbund. Det er kontroversielt, men skal dog behandles på mødet. Det kunne have interesse for Bueskydning Danmark.

Orientering om møde den 23. april med DIF-udvikling

Morten og Eva orienterede om et møde, der har været ift fortsættelse af Kirkbi-midlerne. Der er ikke noget konkret udkomme af mødet ud over, at DIF har givet tilsagn om at understøtte os i en fornyet drøftelse med Team Danmark om støtte til recurve-projektet 2028.

2.2 World Archery

Kongres 2025 – 2.-3. september 2025

Vi deltager i udgangspunktet ikke, men det nye siden vores sidste møde er, at Greg Easton (USA) opstiller til posten som formand. I forvejen forventes det, at den nuværende generalsekretær Tom Dielen opstiller.

2.3 World Archery Europe og World Archery Nordic

Møde afholdt omkring NUM, samt aftalt nyt møde inden WA-kongres.

Morten orienterede om NUM-mødet blandt andet om indbydelse til NUM og beslutningen om at fastholde de eksisterende aldersklasser og afstande og bibeholde den åbne klasse U21.

Der er aftalt (mindst) et møde mere inden kongressen i WA.

Der blev opfordret til, at vi fra dansk side forsøger at få adgang til at flere trænere får adgang til skydearealet. Det er lidt for få med det antal, som man kan akkreditere p.t. Det tager vi med til næste NUM-møde frem mod 2026.

2.4 Andet

Sekretariatet i maj måned:

Kenn er på forældreorlov.

Morten har holdt møde med medarbejderne, og opgaverne er fordelt på de andre medarbejdere. Morten hjælper som bagstopper, hvis der er noget som er uopsætteligt.

Det største problem lige nu er skole-OL i Fælledparken, hvor der mangler frivillige, men det løser sig.

Ferielukning:

Sekretariatet er lukket i uge 28, 29 og 30, hvor der afholdes sommerferie. Torben opfordrer til at kommunikere lukningen tydeligt og så snart som muligt.

CFR-medlemstal for 2024

Medlemstallene kom i april, og desværre er vi gået ned.

Det der er i det, er at man skal indberettet alle medlemmer, som har været medlem i mindst tre måneder hen over året.

Vores klubber melder færre medlemmer ind til CFR, end de gør i medlemssystemet i Forbundet.

Der resterer et kæmpe kommunikationsarbejde, sådan at vi kan "lære" medlemmerne at håndtere medlemstallene korrekt. Vi undersøger muligheden for at ansætte en person i ulønnet praktik/jobprøvning, som kan bistå med at kontakte klubberne, bede om referat af generalforsamling m.v., sådan at man kan analysere medlemstallet og vejlede om indberetningen.

3. Strategiarbejde

Strategiplaner for 2026-2029

Strategiplanerne er sendt til bestyrelsen den 25. april, og Morten supplerede med følgende:

Spor 3: Der har fundet drøftelser sted med DIFs udviklingsafdeling, med hensyn til spor 3 og compounddeltagelsen i OL.

Spor 4: Der er tilføjet "meningsfulde indsatser" i teksten, for at sikre, at vi kan anvende resultatet andre steder, hvis det på et tidspunkt giver mening. Bjarne orienterede om, at der arbejdes på et veteranprojekt i Silkeborg, og det rammer fint ind i spor formålet i spor 4, uden at ligge i Soldaterprojektet, da det sigter på hele familien.

Spor 1: Vi har forsøgt at styrke gennemførelsen af de eksisterende projekter i stedet for at starte en "masse" nye ting op. Vi skal se indad i det, for at række ud alle steder, så vi styrker vores nuværende foreninger og deres aktiviteter. Derfor er der ikke så mange nye tiltag.

Torben roser "fødselsdagskortet", som han ser som en rigtig god fastholdelsesdriver.

Etisk kodeks ligger også i dette spor. Vi kan dog godt starte processen op tidligere end strategimålet tilsiger.

Spor 2: Vækst i børn og unge.

Det nye i det er teknikmærket. Det skal beskrives mere grundigt, og der kan være god viden i klubberne, som kan hentes ind i arbejdet.

Skole-OL er skrevet ud af strategiplanerne. Det er blevet et særligt projekt, som ligger ved siden af, og vi har så god erfaring med det, at vi tænker, at det kan beskrives som en driftsaktivitet nu.

Der er en lille overskridelse ift støtten, men den chance har vi bestemt at tage, belært af tidligere erfaringer bør det ikke frembyde et reelt problem.

4. Kommunikationstrategi

4.1 Der er ikke noget nyt ud over den stadige fokus på at kommunikere både internt overfor klubberne men også eksternt til interessenter generelt.

5. Kassereren

5.1 Regnskab

Budget 2025 – revideret efter forbundsmødet – er udsendt.

Der var ingen yderligere bemærkninger.

6. Opfølgning på udvalgsarbejde

6.1 Eliteudvalget

Generel orientering

Ikke noget særligt under generel orientering.

Compound på OL-programmet 2028 – oplæg om OL projekt.

Vi har arbejdet så småt med at forberede os, så vi var helt klar den 9. april, og der er aftalt kaffemøde med Team Danmark i den kommende uge.

Vi har ikke store forventninger om en konkret aftale i 2025, men vi vil meget gerne drøfte muligheden for at få Tanja på familiestøtteordningen allerede nu.

Der er omprioriteret sådan, at der kan deltage en træner i WC-3, så vi kan få erfaring med i det nye regelsæt.

Gunhild orienterede om det OL-projekt, som vi ønsker at drøfte med Team Danmark og tankerne om finansieringen af det.

Noget nyt er, at man skal kvalificere sig til WCs, og derfor have ranglistepoints. Der skal af den grund være en international dommer til DM i Vordingborg, og hvis ikke Søren Schønningsen kan deltage, er der dispenseret for det krav, sådan at de pensionerede internationale dommere kan dømme i givet fald.

Der har i øvrigt været skyttrepræsentantmøde. Og fremover vil det skulle holdes fire gang årligt.

Der var spørgsmål til udtagelsessystemet, og derfor har der også været skyttemøde.

Udtagelsessystemet er blevet præciseret. Man skal melde sig til i januar, hvis man vil med.

Hvis man står på listen, forventes det at skulle rejse.

Det var også nødvendigt at præcisere reglerne overfor ungdomsskytterne, og der har været en del frameldinger i den forbindelse. Det er ærgerligt, da vi ønsker deltagelse i VM – og der har manglet koordinering og forventningsafstemning med talentcentertrænerne.

Gunhild orienterede om, at der også er problemer ift tilmelding i 3D. Gunhild har talt med David, og meldingen er, at det er blevet for dyrt at deltage.

Det blev aftalt, at vi på vegne af skytterne – eller sammen med dem – forsøger at rette henvendelse til WA om det problem der er i, at 3D skytterne skal løse en licens, som giver

anledning til et årligt stævne. Skiveskytterne, som også skal løse licens, har trods alt adgang til en del flere aktiviteter. Gunhild rejser sagen på næste skyttrepræsentantmøde.

Orienteringen blev taget til efterretning.

Sponsorarbejde i forbindelse med OL

Gunhild beder om at etablere et sponsorudvalg, selvom hun jo anerkender, at vi for et år siden, besluttede at lade være. Som Gunhild rigtigt sagde er der jo et andet udsyn nu, og en anden vare at sælge. Det var der i den grad opbakning til!

6.2 Breddeudvalget

Generel orientering

De er sendt en orientering ud fra sekretariatet.

Torben supplerede med, at der er virkelig mange indsatser, og vi har nok brug for at få større fokus på dem, som er det vigtigste, så det ikke forvirrer mere end godt er.

Torben nævnte igen gavekortet til dem, som fylder 15, som et virkelig godt initiativ, som giver god effekt ude i klubberne.

Der var en kort orientering om Buecamp, som ikke forventes at skulle holdes længere.

Der har været mange til Grundtrænerkursus, og det er virkelig positivt. Det tyder på, at der faktisk sker noget derude.

Det ser ud som teknikskolen er blevet rigelig dyr.

Skole-OL er et vigtigt projekt, men det er til stor undren, at man ikke kan finde frivillige til at afvikle finalerne i København, så vi skal rejse fra Grindsted, for at hjælpe.

6.3 Lovudvalget

Der har været møde i udvalget.

Hold DM. Der er udtalt kritik af, at der ikke er kommet styr på reglerne før nu, og udvalget anbefaler, at man nu blot kører videre, og får det bedste ud af det grundlag, som er etableret.

For fuldstændighedens skyld, bemærkede Eva, at de hold DM'er som har været afviklet, er blevet holdt på baggrund på en dispensation, som er blevet givet efter behandling i bestyrelsen.

Der er sendt et opdateret lovkompleks til udvalgets medlemmer. Hvis der ikke er noget større, som bliver kommenteret, sendes det til sekretariatet, som sørger for at sende til alle relevante.

Udvalget etablerer en procedure, som åbner mulighed for at sende fortolkningsspørgsmål til udvalget. Det vil i så fald være dommere, klubber og bestyrelsen, der kan spørge. Ikke enkelte medlemmer.

6.4 Dommerudvalget

Jan nævnte, at det er et problem, at vi ikke har en plan for, hvordan vi får uddannet nye internationale dommere. Bjarne forklarede reglerne, og vi har ikke p.t. kandidater, som passer på kriteriet og/eller forventes at kunne kvalificere sig.

Bjarne har talt med Klaus om at samle de nye dommere og "varme" lidt op om, at der er den mulighed på lidt længere sigt.

6.5 Andet

Tildeling af DM'er 26:

Køge har budt ind på Senior udendørs Tildelt.

Holstebro har budt ind på Senior DM udendørs – Afslag.

og Inde DM Ungdom – Tildelt.

Hinum Hut har bedt om dispensation til ikke at afvikle finaler til jyske mesterskaber ude 2025. Tildelt.

Felt DM 2025 – Frederikskilde.

Der gives afslag, og det præciseret samtidig, at styregruppen skal påbegynde oprydning af arealet og øvrige faciliteter i og omkring banen.

Det skal ikke tages som udtryk for, at der ikke er andre klubber, der kan byde ind på Felt DM 2025.

7. Forbundsmøde 2026 – 28. marts

Vi forslår, at mødet holdes på Nyborg Strand.

Der er ønske om at invitere Tore Vilhelmsen som dirigent endnu.

8. Andre emner

Næste møde: lørdag den 21. juni

9. Eventuelt

Kenneth Stick beder om ordet, for at meddele, at han trækker sig fra bestyrelsen for at hellige sig arbejdet i lovudvalget og sin dommergerning.